



Health, Safety & Security Policy

The school is committed to establishing a safe environment where children and staff members can work together confidently and securely. A committee is in place to oversee all health, safety, and security measures within the school. The committee is responsible for developing, implementing, and monitoring policies and procedures to ensure a safe and secure environment for all members of the school community.

The committee consists of:

- Managing Director
- Senior Management Team
- Nurse
- Supervisor
- Facilities Coordinator
- Student Affairs Representative

To uphold the highest standards of health, safety, and security, the committee has adopted the following measures:

- **Healthy Practices:** EIS promotes healthy nutrition by requesting parents to provide healthy meals for their children. Unhealthy items such as popcorn, chips, chewing gum, candies, and chocolate bars are prohibited.
- **No Nut Policy:** A strict no-nut policy is enforced due to the severity of nut allergies, particularly in younger children. Food sharing is prohibited to prevent allergic reactions.
- **Hygiene:** The school emphasizes bathroom cleanliness, proper handwashing techniques, and healthy behavior. All students must wear proper school uniforms; sandals and step-in footwear are not allowed to prevent injuries.
- **Prohibited Items:** Hard or pointed objects/toys, such as plastic knives or swords, are banned to avoid potential injuries.
- **Play Materials:** Only school-provided play materials are allowed, and bringing equipment from home is strictly prohibited.
- **Contagious Illnesses:** Parents must inform the school nurse immediately if a child contracts a contagious illness. Affected students will be sent home and may return only with a medical clearance certificate.
- **Medication Administration:** Medications, both prescription and over the counter, cannot be administered by the nurse without a parental consent form. Medications must be delivered by parents directly to the school nurse and administered only in the health clinic.
- **Head Lice:** If a child is found to have head lice, the school nurse will notify the parent to collect the child immediately. The child may return only after being cleared by the nurse.

- **School Health Services:** The school is equipped with a clinic staffed by a registered nurse. All new students must submit proof of immunization as per the Ministry of Public Health's requirements. Parents must provide updated immunization records, and authorization letters are required for any immunizations conducted on school premises. The clinic's objectives include early detection of health problems, prevention of communicable diseases, provision of health education, and maintenance of a safe school environment. The school nurse is the only authorized personnel to administer medications with the appropriate documentation. In the case of school accidents, parents are contacted immediately, and if unreachable, the emergency contact is notified.
- **Preventive Measures:** The school enforces preventive measures to reduce accidents and injuries, such as ensuring laboratory safety and issuing guidelines to avoid hazards.
- **Infrastructure Safety:** Regular checks are conducted to maintain a safe infrastructure, and faulty equipment is reported and repaired promptly.
- **Electrical Safety:** All electrical equipment is tested by qualified contractors, and staff are instructed to inspect equipment before use.
- **Hand Sanitizer Use:** In an effort to keep our student body healthy, EIS has a hand sanitizer use policy in place. Most areas in EIS provide access to sinks and soap. Dispensers of non-alcohol-based hand sanitizers are mounted in classrooms and the canteen.
- **Sunscreen:** EIS allows students to carry and apply sunblock by themselves if the school has a written permission note from a parent.
- **Weather Guidelines/Recess:** As per the weather conditions, the school administration can keep the children indoors, ensuring they have access to the school canteen.
- **First Aid Policy:** All employees should know the first aid list and the location of first aid boxes, which are checked regularly for replacement purposes. A list of the contents of each box is kept and updated. The students should be trained to report any accident or emergency situation to the nearest employee. The first aid kit must be taken on any educational or sport trip outside the school building. When dealing with blood injuries, protective gloves are worn to avoid the risk of HIV / AIDS / hepatitis. All incidents are reported to the concerned administrative official and recorded. In case of injuries, 999 is dialed. It is important that all emergency addresses and contact details for students are carefully kept and regularly updated.
- **Electrical Equipment:** All plugs in the school are tested by a qualified, independent contractor. All employees are required to visually inspect the equipment before use. Special attention must be paid to electrical equipment wiring in the classroom.
- **Fire Safety and Fire Drill Requirements:** All staff are trained in fire drill procedures, including evacuation plans, and practice drills are conducted on a regular basis, following the ministry's guidelines. All staff members are given instructions to follow as part of the fire drill requirements. They are asked to create and keep a map of their classroom showing

the exits. Once they hear the fire alarm sounds, they will evacuate and exit the classrooms with their students while carrying the fire safety folder that includes class rosters and count the children present. They are trained to check the door, if cool then they can proceed. Teachers require students to walk out in single file and inform them that they may need to crawl if there is smoke in the hall. Students should crawl or crouch down in a single file to avoid confusion. Teachers and students will go to the designated areas to assemble. Practice on fire drill is done as per the Ministry's directives.

- **Safe Laboratory Environment:** Safety is the most important part of a science lesson. This includes monitoring students' behavior and taking care of laboratory materials and equipment. Students receive a safety training session at the beginning of the academic year to help them understand their role in ensuring a safer and more productive science experience. When selecting lab activities involving chemicals, teachers only use chemicals for which they have appropriate engineering controls (e.g., ventilation, eyewash station, etc.) and personal protective equipment (e.g., safety goggles, aprons, etc.). They ensure to have storage and disposal procedures in place. They are also requested to substitute a less hazardous chemical whenever possible. A hazard analysis and risk assessment are conducted, and appropriate safety actions are reviewed to determine if any planned activity is feasible or should be altered or eliminated.
- **Safe Arrival and Dismissal Procedures:** Gates open at 6:30 am for car arrivals, with designated gates and doors for different grade levels. Gates close at 7:15 am, with late arrivals redirected to Gate 1. Different gates and areas are assigned for the dismissal of students by grade level, with staff present to oversee the process. Security personnel are assigned to organize traffic at the main gates, and parents are advised to follow designated entry and exit points, which are communicated through the school portal. Drivers should follow all traffic and safety rules within the school premises. Students should be accompanied by adults during pickup to ensure their safety. The school staff and security personnel will be present to assist and oversee the dismissal process.
- **Cybersecurity:** The school has implemented cybersecurity policies to protect students' personal data and ensure the safe use of technology and the Internet. Necessary technologies are in place to monitor and secure online activities.

Note: For the academic year 2026-2027, the school does not offer a bus transportation system.

سياسة الصحة والسلامة والأمن

تلتزم المدرسة بإنشاء بيئة آمنة حيث يمكن للأطفال وأعضاء هيئة التدريس العمل معًا بثقة وأمان. هناك لجنة قائمة للإشراف على جميع تدابير الصحة والسلامة والأمن داخل المدرسة. اللجنة مسؤولة عن تطوير وتنفيذ ومراقبة السياسات والإجراءات لضمان بيئة آمنة ومأمونة

لجميع أعضاء مجتمع المدرسة.

تتكون اللجنة من:

- المدير
- فريق الإدارة العليا
- الممرضة
- منسق المرافق
- ممثل شؤون الطلاب

لالحفاظ على أعلى معايير الصحة والسلامة والأمن، اعتمدت اللجنة التدابير التالية:

- الممارسات الصحية: تعزز مدرسة النخبة العالمية التغذية الصحية من خلال مطالبة الآباء بتوفير وجبات صحية لأطفالهم. يُحظر تناول المواد غير الصحية مثل الفشار ورقائق البطاطس والعلكة والحلوى وألواح الشوكولاتة.
- سياسة عدم تناول المكسرات: يتم تطبيق سياسة صارمة بعدم تناول المكسرات بسبب شدة حساسية المكسرات، خاصة عند الأطفال الصغار. يُحظر مشاركة الطعام لمنع حدوث تفاعلات الحساسية.
- النظافة: تؤكد المدرسة على نظافة الحمامات وتقنيات غسل اليدين المناسبة والسلوك الصحي. يجب على جميع الطلاب ارتداء الزي المدرسي المناسب؛ ولا يُسمح بارتداء الصنادل والأحذية القابلة للارتداء لمنع الإصابات.
- المواد المحظورة: يُحظر استخدام الأشياء/الألعاب الصلبة أو المدببة، مثل السكاكين أو السيوف البلاستيكية، لتجنب الإصابات المحتملة.
- مواد اللعب: يُسمح فقط بمواد اللعب التي توفرها المدرسة، ويُحظر إحضار المعدات من المنزل كليًا.
- الأمراض المعدية: يجب على الوالدين إبلاغ ممرضة المدرسة فورًا إذا أصيب طفل بمرض معد. سيتم إرسال الطلاب المصابين إلى المنزل ولا يجوز لهم العودة إلا مع شهادة الموافقة الطبية.
- إعطاء الأدوية: لا يجوز للممرضة إعطاء الأدوية، سواء بوصفة طبية أو بدون وصفة طبية، دون نموذج موافقة الوالدين. يجب أن يقوم الوالدان بتسليم الأدوية مباشرة إلى ممرضة المدرسة وإعطائها في العيادة الصحية فقط.
- قمل الرأس: إذا وجد أن الطفل مصاب بقمل الرأس، فستقوم ممرضة المدرسة بإخطار ولي الأمر باستلام الطفل على الفور. لا يجوز للطفل العودة إلا بعد موافقة الممرضة.
- خدمات الصحة المدرسية: المدرسة مجهزة بعيادة تعمل بها ممرضة مسجلة ومعتمدة. يجب على جميع الطلاب الجدد تقديم إثبات التطعيم وفقًا لمتطلبات وزارة الصحة العامة. يجب على الآباء تقديم سجلات تطعيم محدثة، كما أن خطابات السماح مطلوبة لأي تطعيمات يتم إجراؤها في مباني المدرسة.

- تتضمن أهداف العيادة الكشف المبكر عن المشاكل الصحية، والوقاية من الأمراض المعدية، وتوفير التنقيف الصحي، والحفاظ على بيئة مدرسية آمنة. ممرضة المدرسة هي الموظفة الوحيدة المخولة لإعطاء الأدوية بالوثائق المناسبة. في حالة وقوع حوادث مدرسية، يتم الاتصال بالأباء على الفور، وإذا تعذر الوصول إليهم، يتم إخطار جهة الاتصال في حالات الطوارئ.
- التدابير الوقائية: تطبق المدرسة التدابير الوقائية للحد من الحوادث والإصابات، مثل ضمان سلامة المختبر وإصدار إرشادات لتجنب المخاطر.
- سلامة البنية التحتية: يتم إجراء فحوصات منتظمة للحفاظ على بنية تحتية آمنة، ويتم الإبلاغ عن المعدات المعيبة وإصلاحها على الفور.
- السلامة الكهربائية: يتم اختبار جميع المعدات الكهربائية من قبل مقولين مؤهلين، ويتم توجيه الموظفين لفحص المعدات قبل الاستخدام.
- استخدام معقم اليدين: في محاولة للحفاظ على صحة طلابنا، تطبق مدرسة النخبة العالمية سياسة استخدام معقم اليدين. توفر معظم المناطق في المدرسة إمكانية الوصول إلى الأحواض والصابون.
- يتم تركيب موزعات معقمات اليدين الخالية من الكحول في الفصول الدراسية والكافتيريا.
- واقي الشمس: تسمح مدرسة النخبة العالمية للطلاب بحمل واقي الشمس وتطبيقه بأنفسهم إذا كانت المدرسة لديها مذكرة إذن مكتوبة من أحد الوالدين.
- إرشادات الطقس/الاستراحة: وفقاً للظروف الجوية، يمكن لإدارة المدرسة إبقاء الأطفال في الداخل، والتأكد من وصولهم إلى كافيتيريا المدرسة.
- سياسة الإسعافات الأولية: يجب أن يعرف جميع الموظفين قائمة الإسعافات الأولية وموقع صناديق الإسعافات الأولية، والتي يتم فحصها بانتظام لأغراض الاستبدال. يتم الاحتفاظ بقائمة محتويات كل صندوق وتحديثها. يجب تدريب الطلاب على الإبلاغ عن أي حادث أو حالة طوارئ إلى أقرب موظف. يجب أخذ حقيبة الإسعافات الأولية في أي رحلة تعليمية أو رياضية خارج مبنى المدرسة. عند التعامل مع إصابات الدم، يتم ارتداء القفازات الواقية لتجنب خطر الإصابة بفيروس نقص المناعة البشرية / الإيدز / التهاب الكبد. يتم الإبلاغ عن جميع الحوادث إلى المسؤول الإداري المعني وتسجيلها. في حالة الإصابات، يتم الاتصال بالرقم 999. من المهم الاحتفاظ بجميع عناوين الطوارئ وتفاصيل الاتصال الخاصة بالطلاب بعناية وتحديثها بانتظام.
- المعدات الكهربائية: يتم اختبار جميع المقابس في المدرسة بواسطة مقاول مستقل مؤهل. ويُطلب من جميع الموظفين فحص المعدات بصرياً قبل الاستخدام. يجب إيلاء اهتمام خاص لأسلاك المعدات الكهربائية في الفصل الدراسي.
- متطلبات السلامة من الحرائق وتدريب الحرائق: يتم تدريب جميع الموظفين على إجراءات تدريبات الحرائق، بما في ذلك خطط الإخلاء، ويتم إجراء تدريبات التدريب على أساس منتظم، وفقاً لإرشادات الوزارة. يتم إعطاء جميع أعضاء هيئة التدريس تعليمات يجب اتباعها كجزء من متطلبات تدريبات الحرائق. يُطلب منهم إنشاء والحفاظ على خريطة لفصولهم الدراسية تُظهر المخارج. بمجرد سماع أصوات إنذار الحريق، سيخلون الفصول الدراسية ويخرجون منها مع طلابهم أثناء حمل مجلد السلامة من الحرائق الذي يتضمن جداول الفصول الدراسية ويحسون الطلاب الحاضرين. يتم تدريبهم على فحص الباب، إذا كان بارداً، فيمكنهم المتابعة. يطلب المعلمون من الطلاب الخروج في صف واحد وإبلاغهم أنهم قد يحتاجون إلى الزحف إذا كان هناك دخان في القاعة. يجب على الطلاب الزحف أو القرفصاء في صف واحد لتجنب الارتباك. سيتوجه المعلمون والطلاب إلى المناطق المخصصة للتجمع. يتم التدريب على تدريبات إطفاء الحرائق وفقاً لتوجيهات الوزارة.

- بيئة مختبر أمنة: السلامة هي أهم جزء في درس العلوم. وهذا يشمل مراقبة سلوك الطلاب والعناية بمواد المختبر والمعدات. يتلقى الطلاب جلسة تدريب على السلامة في بداية العام الدراسي لمساعدتهم على فهم دورهم في ضمان تجربة علمية أكثر أمانًا وإنتاجية. عند اختيار الأنشطة المعملية التي تنطوي على مواد كيميائية، يستخدم المعلمون فقط المواد الكيميائية التي لديهم ضوابط هندسية مناسبة لها (مثل التهوية، ومحطة غسل العيون، وما إلى ذلك) ومعدات الحماية الشخصية (مثل نظارات السلامة، والمآزر، وما إلى ذلك). ويتأكدون من وجود إجراءات التخزين والتخلص منها. كما يُطلب منهم استبدال مادة كيميائية أقل خطورة كلما أمكن ذلك. يتم إجراء تحليل وتقييم للمخاطر، ومراجعة إجراءات السلامة المناسبة لتحديد ما إذا كان أي نشاط مخطط له ممكنًا أو يجب تغييره أو إلغاؤه.
- إجراءات الوصول والخروج الآمنة: تفتح البوابات في الساعة 6:30 صباحًا للوصول للسيارات، مع بوابات وأبواب مخصصة لمستويات الصفوف المختلفة. تغلق البوابات في الساعة 7:15 صباحًا، مع إعادة توجيه القادمين المتأخرين إلى البوابة 1. يتم تعيين بوابات ومناطق مختلفة لخروج الطلاب حسب مستوى الصف، مع وجود الموظفين للإشراف على العملية. يتم تعيين المشرفين لتنظيم حركة المرور عند البوابات الرئيسية، وينصح الآباء باتباع نقاط الدخول والخروج المحددة، والتي يتم التواصل بشأنها من خلال بوابة المدرسة.
- يجب على السائقين اتباع جميع قواعد المرور والسلامة داخل مباني المدرسة. يجب أن يكون الطلاب برفقة بالغين أثناء الاستلام لضمان سلامتهم. سيكون موظفو المدرسة وأفراد الأمن حاضرين للمساعدة والإشراف على عملية الخروج.
- الأمن السيبراني: نفذت المدرسة سياسات الأمن السيبراني لحماية البيانات الشخصية للطلاب وضمان الاستخدام الآمن للتكنولوجيا والإنترنت. تم وضع التقنيات اللازمة لمراقبة وتأمين الأنشطة عبر الإنترنت.
- ملاحظة: للعام الدراسي 2026-2027، لا تقدم المدرسة نظام النقل بالحافلات.